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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "11 éve Önök kormányoznak. Miért nem vásárolták 
vissza a BB-t, a Móring József Attila által 2009-ben elmondottak szerint?" 

2009-ben, a választások előtt Móring József Attila arra hívta fel a figyelmet, hogy vissza kell 
vásárolni a BB-t a külföldi tulajdonosaitól, és a termelők kezébe kell adni az üzemet.

És mi is történt 2009-óta? A Fidesz 2/3-os többséggel kormányozza az országot, és számos külföldi 
tulajdonú vállalatot vettek vissza állami kézbe, de a Balatonboglári Borgazdaságot nem sikerült. 
Vagy nem is akarták? Csak egy olcsó kampányfogásra volt jó, mint a marcali kórház és a laktanya 
kapcsán tett ígéretek?

Tisztelt Miniszter Úr!

A BB privatizációja óta a Balatonboglári borvidék 3200 hektárján megtermelt szőlő 70%-a 
feldolgozatlanul hagyja el a térséget. A kisebb termelők ki vannak szolgáltatva a felvásárlók 
szemtelenül alacsony árainak. Sokan tönkre is mentek, be is fejezték már a szőlészkedést, 
borászkodást. Ha nem cselekszünk, még többen járhatnak így a jövőben.

Pedig a BB korábban évi 25-30 ezer tonnányi szőlőt és gyümölcsöt is feldolgozott, ami biztos 
megélhetést nyújtott 1600 dolgozó családjának, valamint a környékbeli embereknek is, akik 
elfogadható áron tudták eladni terményeiket.

A szakemberek továbbra is javasolják egy közösségi szőlő- és gyümölcsfeldolgozó üzem 
létrehozását nyugat-európai mintára. Korábban a kezdeményezés mellé állt a Nemzeti 
Agrárgazdasági Kamara is. Több tízmillió forintért készültek tervek is erre vonatkozóan az 
adófizetők pénzéből, ám a projekt azóta sem valósult meg. A Magyar Turisztikai Ügynökség pedig 
még azt sem teszi lehetővé, hogy megismerhessük ezeket a terveket.



Tisztelt Miniszter Úr!

A Magyar Turisztikai Ügynökség miért nem hajlandó kiadni az erre vonatkozó dokumentumokat?

11 éve Önök kormányoznak. Miért nem vásárolták vissza a BB-t, a Móring József Attila által 2009-
ben elmondottak szerint?

Egyes borászatok támogatása mellett, miért nem támogatták a balatoni közösségi szőlőfeldolgozó 
megépítését is?

A Tokaji borvidéken már van közösségi szőlőfeldolgozó üzem. Számíthatunk Miniszter Úr 
segítségére, hogy a Balatonboglári borvidéken is legyen? Igen vagy nem?

Várom megtisztelő válaszát!

Sportbaráti üdvözlettel,

dr. Steinmetz Ádám
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